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§ 276 Överföring av medel från kommunstyrelsens anslag till arbetsskor 

STK-2025-757 
 
Sammanfattning 
I Malmö stads budget 2025 anges att arbetsskor ska införas i hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden och funktionsstödsnämndens verksamheter. Medel för införandet har 
avsatts inom kommunstyrelsens anslag till förfogande. I ärendet har nämnderna inkommit 
med underlag för beslut om fördelning av dessa medel, i enlighet med anmodan från 
kommunstyrelsen (§18, 2025-01-08). 
 
Nämnderna uppmanar även kommunstyrelsen att årligen tilldela dem medel för kostnader 
för att kunna tillhandahålla arbetsskor. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att från och med 2025 överföra 5 900 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande till hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
för finansiering av arbetsskor. 
  

2. Kommunstyrelsen beslutar att från och med 2025 överföra 3 100 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande till funktionsstödsnämnden för 
finansiering av arbetsskor. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till stadskontorets förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden samt funktionsstödsnämnden för att ta fram underlag och beräkningar 
för skobidrag, i andra hand avslag. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss 
och avslag. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordförande ställer sedan bifall mot avslag och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
bifaller stadskontorets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 3. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250519 Överföring av medel från kommunstyrelsens 

anslag till arbetsskor 
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• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 250429 § 41 Reservation (M+C) och 
Särskilt yttrande (V) 

• Tjänsteskrivelse hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250428 § 40 Reservation (M+C) och Särskilt 

yttrande (V) 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott  beslut 250416 § 73 
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Bilaga 3         
          
   

Reservation 
 
§ 276. Former för och hanteringen av införandet av arbetsskor 
 
Former för och hanteringen av införandet av arbetsskor 
Moderaterna yrkade i första hand på återremiss med följande återremissgrund: att återkomma till 
nämnden med beslutsunderlag och kostnadsberäkning för införande av skobidrag. När detta 
yrkande inte vann, yrkade vi i andra hand avslag på ärendet och reserverade oss mot beslutet. 
 
Moderaterna var i första hantering av ärendet emot införande av arbetsskor 
överhuvudtaget, i syfte att följa förvaltningens linje om att följa arbetsmiljöverkets regler och 
bedömningar med hänsyn till nytta och prioriteringar. Efter att Kommunstyrelsen därefter 
beslutat att be nämnderna komma med ett förslag om former och hantering av införandet 
förespråkar vi skobidrag framför övriga alternativ i underlaget. 
 
Ett skobidrag är den lösning som bäst tillgodoser både personalens behov och förvaltningens 
praktiska förutsättningar. Det medför valfrihet för medarbetarna och minst administrativ 
belastning på förvaltningen. Dessutom är det en mer rättvis lösning med tanke på att personalen 
oavsett modell kommer att förmånsbeskattas för de skor arbetsgivaren tillhandahåller. Trots detta 
väljer Socialdemokraterna att gå vidare med en upphandling, vilket riskerar att innebära stora 
administrativa kostnader för registrering, lagerhållning och logistik. Ett skobidrag kan förslagsvis 
administreras på samma sätt som friskvårdsbidraget. 
 
Ingen fot är den andra lik, det finns olika behov beroende på arbetssituation, hälsotillstånd och 
ortopediska förutsättningar. En upphandling av ett begränsat sortiment riskerar därför att inte 
möta personalens faktiska behov. Enligt fotvårdsspecialister bör man dessutom växla skor 
regelbundet, och samtal med medarbetare visar att det är vanligt att byta skor efter årstid och 
väderlek. Om skorna dessutom ska ingå i en obligatorisk arbetsuniform/arbetskläder och 
personalen tvingas bära skor de inte trivs i, samtidigt som de beskattas för förmånen, är det svårt 
att se detta som något annat än ett misslyckande. Det förvandlar en potentiellt positiv satsning på 
arbetsmiljön till en kostsam och ineffektiv lösning.  
 
Vi beklagar att en majoritet valt att gå vidare på den mest administrativt betungande och minst 
ändamålsenliga vägen framåt i denna fråga. De styrande Socialdemokraternas, Miljöpartiets och 
Liberalernas behov av att bestämma över personalens skor fick tyvärr gå före att på bästa sätt 
förbättra arbetsförhållandena genom att ge medarbetarna möjlighet att själva välja skor som 
passar individens behov. 
 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-19 
 

Helena Nanne (M)        
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